
Enige bespiegelingen over 2013  
Jaarverslag PvdA Wethouder Harm Evert Waalkens 
Op de valreep van 2012 had ik een vooruitzicht geschreven onder de titel “Het Jaar van de Waarheid” 

Met deze titel heb ik aan willen geven dat 2013 een bijzonder  jaar zou worden.  
In bestuurlijk opzicht omdat we binnen het college heel erg druk waren met het uitrollen van het 
college programma 2010-2014 
Het college programma dat gebaseerd is op de drie V’s: 
Vertrouwen, Verbinden en Vernieuwen.  
Ik schreef het eind 2012 als volgt op: 

Vertrouwen zal de basis zijn om samen met onze burgers, de maatschappelijke organisaties, 
de raad en ambtelijke organisatie oog te hebben voor de vitaliteit van de verschillende 
dorpen. Vertrouwen geven we aan onze inwoners door hun nadrukkelijk uit te nodigen mee 
te denken en te participeren in het identificeren van de uitdagingen. 
Verbinden We willen burgers dichter bij elkaar brengen en de onderlinge verbanden in en  
tussen dorpen versterken en hechter maken. 
Vernieuwen gaan we vorm geven door een nieuwe werkwijze te introduceren om daarmee 
ook de veranderende rol van de gemeente te presenteren aan onze inwoners. 
Dit is afgesproken in het coalitie akkoord. En het is goed om deze afspraken nog eens te 
herhalen en op je in te laten werken. 
 
Op alle drie terreinen hebben we dit afgelopen jaar ons best gedaan om binnen het 
collegiaal bestuur daar handen en voeten aan te geven. 
Het was geen gemakkelijk jaar voor iedere afzonderlijke wethouder en het college als totaal. 
Als portefeuillehouder financiën, sociale zaken welzijn en zorg, onderwijs, visserij en als 
president commissaris van de Vennootschap Exploitatie maatschappij Haven Lauwersoog wil 
ik graag rekening en verantwoording afleggen over het afgelopen jaar. 
 
Financiën, 
Nadat we de begroting 2014 en volgende jaren hadden gepresenteerd, met daarin forse 
bezuinigingen, werden we in het lopende boekjaar geconfronteerd met grote tegenvallers, 
die er voor zorgden dat we alle zeilen moesten bij zetten om de zaak rond te krijgen. 
Oplopende werkloosheid, extra bezuinigingen van het Rijk en het niet realiseren van 
bezuinigingen op voorzieningen waren ingrediënten voor sombere boodschappen.  
Dat zorgde er ook voor dat mijn voorspellingen, die ik eind 2012 had opgeschreven meer dan 
bewaarheid werden. 
“Financiën op orde” schreef ik als ambitie voor het jaar 2013.  
Middels een enorme krachtsinspanning van velen hebben we een cijferopstelling gemaakt 
waaruit heel duidelijk bleek dat we aan de vooravond stonden van de noodzaak van een 
reorganisatie. 
De begroting is vanaf 2015 sluitend, met een grote voorziening voor het bekostigen van de 
reorganisatie (3 miljoen euro) uit de algemene reserve. 
Voor de Provincie, die wettelijk het financieel toezicht houdt op de financiën van de 
gemeenten, was dit aanleiding om de gemeente de Marne onder preventief toezicht te 
stellen. 
Onze begroting is gebaseerd op een bezuiniging van 55% op de ambtelijke organisatie, 25% 
op infrastructuur en 20% op voorzieningen. Alles in totaal een besparing van 1,2 miljoen 
structureel. 



De Provincie spreekt haar waardering uit voor onze ambities, maar wil een harde 
onderbouwing van de cijfers. Die zullen we leveren voor 1 mei ten genoegen van de 
Provincie. De besluitvorming van een en ander is voorzien in maart. Dus niet zoals in het 
DvhN werd gesuggereerd dat we deze reorganisatie doorschuiven tot na de 
gemeenteraadsverkiezingen. 
Samen gaan we aan de slag om de reorganisatie  door te voeren. Dat zal niet gemakkelijk zijn 
maar onvermijdelijk. Je kunt je afvragen of we niet al eerder deze slag hadden moeten 
maken.  
“Achter na kijk je een koe in de kont” en dus doe ik aan dit soort bespiegelingen niet mee! 
 
Sociale zaken, Welzijn en Zorg, 
In het afgelopen jaar hebben we hard gewerkt om samen met de gemeenten Winsum, 
Bedum en Eemsmond ons voor te bereiden op de overdracht van veel taken in het sociale 
domein naar de gemeenten. 
Dit alles binnen de gemeenschappelijke regeling die we samen hebben. 
Ondanks alle goede bedoelingen zijn we niet echt veel opgeschoten. Dat lag niet alleen aan 
de onduidelijkheid die het Kabinet veroorzaakt, door de besluitvorming uit te stellen of bij te 
stellen, maar ook door de stroperige manier van werken binnen een gemeenschappelijke 
regeling. 
We zijn allemaal van goede wil, maar doorzettingskracht kunnen we kennelijk onvoldoende 
organiseren! 
In het afgelopen jaar hebben we een armoede conferentie gehouden waarin bijna alle 
betrokken organisaties zich hebben gebogen over het “Pact van Samenredzaamheid”. 
Een mond vol, maar het is meer dan een kreet. 
Samen met vele vrijwilligers en organisatie, als Humanitas, St Urgente Noden, St Leergeld, de 
voedselbank, vertegenwoordigers van kerken etc. zijn we op zoek gegaan naar de beste 
manier om armoede te lijf te gaan, door nog beter met elkaar samen te werken. 
Publiek en private “belangen” staan op het spel! 
Nog meer dan in het recente verleden hebben we elkaar nodig, waarbij we de wendbaarheid 
van de bureaucratie  en de vitaliteit van de samenleving aan elkaar zullen moeten koppelen. 
Van beide kanten een enorme uitdaging. 
 
Onderwijsvoorzieningen en het Integraal Huisvesting Plan (IHP) 
Zoals ik vorig jaar aankondigde hebben we in april van dit jaar het IHP met de raad 
besproken en is die met een kleine aanvulling vastgesteld. Het samenwerken of fuseren van 
onderwijs koepels ligt gevoelig heb ik gemerkt. 
In dit IHP staat de bouw agenda voor de komende periode tot 2018-2020. 
Een realistisch investering agenda, voor een onderwijs voorzieningen niveau dat bij de tijd is 
en waarin kwalitatief goed onderwijs gegeven kan worden. 
De fusie tussen de Weerborg en de St Josef school In Wehe den Hoorn is gerealiseerd en het 
“Hoogholtje” staat als een huis. 
De aanbouw van de peuterspeelzaal bij het Hoogholtje is begonnen en kan hopelijk snel in 
gebruik genomen worden.  
De nieuwbouw voor de school van Lauwers & Eems en de VCPO in Leens ligt nog op tafel en 
het gebouw zal als een geïntegreerd kind centrum dienst gaan doen. 
We hopen dit proces snel af te ronden zodat we met  de voorbereidingen kunnen beginnen. 
De Raad zal in februari concrete plannen geagendeerd krijgen. 



We zijn begonnen met de voorbereidingen voor de bouw van een sporthal in Wehe den 
Hoorn. 
De huidige accommodatie is tot op de draad toe versleten en aan vervanging toe. 
In het IHP staat de vervanging gepland voor 2015, maar we kijken of er mogelijkheden zijn 
dit een jaar naar voren te halen. 
Maar ja, we staan onder preventief toezicht en zullen dit ook nog met de Provincie moeten 
bespreken. 
 
Exploitatie maatschappij Haven Lauwersoog 
Afgelopen jaar is er door de interim directeur Harm Post een haven visie gemaakt  en die is  
door  de Raad van Commissarissen en de aandeelhouders vastgesteld. 
Deze haven visie is de basis voor de investeringsagenda voor de komende 3-4 jaar. 
Een investering in kadeverlenging van 200 meter, het verkennen van de mogelijkheden om 
een garnalen centrum aan de oostkant van de haven te bouwen en de verder ontwikkeling 
van de toeristisch, recreatieve voorzieningen aan de westkant van de haven. 
De neuzen staan weer allemaal dezelfde kant op en samen met de vissers en de 
ondernemers in de haven maken we van Lauwersoog, met zijn unieke positie aan het Wad 
en de visserijgronden verder op, een sterke basis  voor in en uitvarende schepen. 
De dienstverlening zal verder versterkt worden. 
Niet alleen voor de visserij, maar ook voor de onderhoud werkzaamheden voor de offshore 
Het is niet uit te sluiten is dat een stevige samenwerking met Sea Ports in het verschiet ligt. 
Douwe Hollenga als aanjager visserij van  het Interreg programma “North Sea Fish” is bij alle 
visserij- en haven gerelateerde onderwerpen van de partij en daardoor ook de verbindende 
schakel. 
 
Een bewogen jaar 2013 
Het is een bewogen  jaar geweest en veel zaken zijn de revue gepasseerd. 
Schreef ik vorig jaar over de decentralisatie drift van de Rijksoverheid, die ons aanzet om 
veel zaken op te pakken, nu is actueel de herindelingsdiscussie. De vele kleine gemeenten 
zijn niet in staat dit zelf te gaan uitvoeren. 
Zoals bekend spuiten de vele herindeling variantenvarianten in de provincie alle kanten op. 
Op het Hoogeland wordt serieus de G7 variant verder uit gewerkt. Een herindeling van de 7 
noordelijke gemeenten die zich van “Lauwersoog tot Dollard tou” uitstrekt. 
Van Lauwersoog tot aan Woldendorp, een gebied met een afstand van de ene kant tot aan 
de andere  kant van 75 tot 100 km en tussen de 100 en 120 dorpen heeft. 
Ondanks alle positieve argumenten van met name bestuurders voel ik me er niet bij thuis. 
Het Hoogeland zoals beschreven in het rapport van de Visitatie Cie. De Marne, Bedum 
Winsum, een deel van Eemsmond en Middag Humsterland is een geografisch 
samenhangend gebied, met een zelfde oriëntatie, veel kleine krachtige  kernen, met een 
sociaal verbindend karakter. 
Een stevige plattelandsgemeente Hoogeland met ongeveer 55.000 inwoners die in staat 
geacht moet worden die bestuurders te genereren die bij dit gebied passen en  die voor 
zover mogelijk antwoorden kan geven op de zorgen en vragen van haar inwoners. 
Waarbij nabijheid, toegankelijkheid, betrouwbaarheid en gepaste trots voor het gebied op 
een fantastische manier vorm kan krijgen. 
Harm Evert Waalkens PvdA Wethouder 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 


